
ΑΝΑΡΤΗΤΕΑ ΣΤΟ ΔΙΑΔΙΚΤΥΟ 
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 

Από το υπ’ αριθ. 24/2019 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 749/2019                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Μη αναπροσαρμογή του τέλους τέλεσης 
Πολιτικών Γάμων 

 
Σήμερα 2 Δεκεμβρίου του έτους 2019 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 18:00 

συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του 
Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με 
ημερομηνία 28-11-2019 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
Συμβούλους, τους Προέδρους Κοινοτήτων και στον Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του 
άρθρου 67 του ν.3852/2010, όπως αυτό αντικαταστάθηκε από το άρθρο 74 του ν.4555/2018. 

Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού 
επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  36 μέλη: 

 
                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 

1) Η. Τσιφλίδης, 2) Β. Παπαδόπουλος, 3) Σ.Ασλάνογλου, 4) Κ. 
Ρίζος, 5) Θ.Θεοδωρίδης, 6)Α.Τσαχουρίδης, 7) Σ.Διαμάντης, 8) 
Β.Λυκοστράτης, 9) Κ. Γρηγοριάδης, 10) Θ. Κορωνάς, 11) Α. 
Λαζαρίδης, 12) Α.Σιδηρόπουλος, 13)Α.Δέλλας, 14) Γ.Μπατσαρά, 
15) Σ. Τζήμα, 16) Ε.Κελεσίδης, 17)Κ.Βασιλειάδης, 18) 
Κ.Παλουκίδης, 19) Δ.Πυρινός, 20)Χ.Τσιούντας, 
21)Ν.Λαζόπουλος, 22) Π.Παυλίδης, 23) Μ. Σουμελίδης, 24) 
Γ.Γουλτίδης, 25) Γ.Μιχαηλίδης, 26)Χ.Κελεσίδης, 27) Ν.Αγγέλου, 
28) Β.Στεφανόπουλος, 29) Α.Μαρκούλης, 30) Κ.Τροχόπουλος, 
31)Κ.Θεοδωρίδης, 32) Π.Μουχτάρη, 33) Δ.Ράλλη, 34) 
Γ.Δεμερτζίδης, 35) Γ.Μελιόπουλος, 36) Ι.Τσαναξίδης. 

Λ.Ακριβόπουλος, Λ.Ασλανίδης, 
Σ.Στουγιάννος, Α.Συμεωνίδου, 
Δ.Τσανακτσίδης 

                 Παρόντες πρόεδροι και εκπρόσωποι Κοινοτήτων                                                                
Γ.Τσιλογιάννης, Η.Καραμήτσος, Ι.Καραγιάννης, Α.Καραβασίλης, Χ.Κεχαΐδης, Ι.Σιδηρόπουλος 

Απόντες πρόεδροι & εκπρόσωποι Κοινοτήτων 
Σ.Κωτσιαντής, Σ.Παπά, Μ.Παπαδοπούλου, Ε.Χειμωνόπουλος, Α.Ζησιόπουλος, Η.Σοφιανίδης, Ι.Βοργιατζίδης, 
Γ.Λιλιόπουλος, Κ. Τζήμας, Α. Τσιφλίδης, Γ.Ευτηριάδης, Α. Τσαπράνης, Χ.Βενετικίδης, Ι.Χειμώνας, Χ. 
Τσανασίδης, Κ.Βύζας, Γ.Σίτας, Ε.Παγούρας, Π. Ποταμόπουλος, Α.Πιτούλιας, Μ. Λαμπριανίδης, Χ.Κεφτές,  

 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση αποχώρησε ο κ. Κ.Θεοδωρίδης 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 737/2019 απόφασης αποχώρησε ο κ. Γ.Γουλτίδης και προσήλθε ο κ. Κ.Θεοδωρίδης 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 739/2019 απόφασης προσήλθε ο κ. Γ.Γουλτίδης 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 741/2019 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Θεοδωρίδης, Κ.Ρίζος 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 742/2019 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Κ.Θεοδωρίδης, Κ.Ρίζος 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 744/2019 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ν.Αγγέλου, Γ.Μελιόπουλος 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 745/2019 απόφασης προσήλθε ο κ. Γ.Μελιόπουλος και αποχώρησε η κ.Δ.Ράλλη 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 746/2019 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Γουλτίδης, Γ.Δεμερτζίδης 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 750/2019 απόφασης αποχώρησε ο κ. Χ.Τσιούντας 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 753/2019 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Μελιόπουλος, Π.Μουχτάρη, Β.Στεφανόπουλος 
και προσήλθε ο κ. Χ.Τσιούντας 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 756/2019 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Π.Παυλίδης, Χ.Κελεσίδης 

 
 
 

 

ΑΔΑ: Ω5ΡΙΩ9Ο-Ω2Ε



Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 9ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, έθεσε υπόψη 
του συμβουλίου την υπ’ αριθ. 266/2019 απόφαση της Οικονομικής Επιτροπής, με την οποία αυτή 
εισηγείται στο Δ.Σ.: 

Τη μη αναπροσαρμογή του Τέλους Τέλεσης Πολιτικών Γάμων και να παραμείνει ως έχει 
και όπως αυτό έχει διαμορφωθεί σύμφωνα με την αριθμ. 799/2018 απόφαση του Δημοτικού 
Συμβουλίου  

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Μελιόπουλος: Το ερώτημα έχει τεθεί και από άλλους συναδέλφους τις προηγούμενες 

χρονιές. Πόσοι πολιτικοί γάμοι γίνονται κατά τη διάρκεια του έτους; 
Δήμαρχος: Γίνονται περίπου 100-150 πολιτικοί γάμοι ανά έτος 
Μελιόπουλος: Πριν μερικά χρόνια η τέλεση των πολιτικών γάμων ήταν δωρεάν στον 

Δήμο μας. Στην αρχή επιβάλλαμε τέλος σε περίπτωση που κανένας από τους δύο δεν ήταν 
δημότης του Δήμου Βέροιας κι αργότερα επιβλήθηκε μειωμένο τέλος και για τους δημότες. 

Το ποσό που παίρνει ο Δήμος Βέροιας από το τέλος αυτό είναι μικρό, αφού στον Δήμο δε 
γίνονται πολλοί πολιτικοί γάμοι. Παρόλα αυτά το ποσό αυτό προέρχεται από ζευγάρια που 
προτιμούν να παντρευτούν με αυτόν τον τρόπο, πιθανόν επειδή η οικονομική τους κατάσταση δεν 
είναι καλή, ίσως και λόγω της κρίσης κι αν μπορούν στη συνέχεια κάποιοι από αυτούς προχωρούν 
και στην τέλεση θρησκευτικού γάμου. 

Δεν θα στοίχιζε και τίποτε στον Δήμο να μειωθεί αρχικά ή και να καταργηθεί εξ 
ολοκλήρου αυτό το τέλος. Ας δώσουμε με αυτόν τον τρόπο τη δυνατότητα σε ζευγάρια (μια που 
κι οι άλλοι Δήμοι έχουν θεσπίσει αυτό το τέλος) να έρχονται να παντρεύονται στον Δήμο μας 

Κ.Θεοδωρίδης:  Σε αντιδιαστολή με τον κ.Μελιόπουλο εγώ θα έλεγα να μην εφαρμοστεί 
αυτή η απόφαση. 

Δεν πρέπει να εφαρμοστεί γιατί πολύ απλά η υποβολή αίτησης για την τέλεση πολιτικού 
γάμου δεν υπόκειται σε δημοτικά τέλη. Δεν υπάρχει νομοθεσία που προβλέπει τέλος τέλεσης 
πολιτικών γάμων. Το μόνο κόστος που προβλέπεται είναι το παράβολο χαρτοσήμου 15€, αξίας 
18€. 

Προτείνω να μην εφαρμοστεί αυτή η απόφαση, γιατί πολύ απλά δεν υποστηρίζεται από τη 
νομοθεσία. 

Πολλοί Δήμοι κατά τη διάρκεια της κρίσης και βλέποντας τη συρρίκνωση των εσόδων 
τους επινόησαν αυτό το τέλος κι επειδή αφορά νέα ζευγάρια που θέλουν να αποφύγουν δαπάνες, 
καταφεύγουν στον πολιτικό γάμο. Δεν επιλέγουν επίσης το σύμφωνο συμβίωσης διότι πολύ απλά 
ο συμβολαιογράφος πρέπει να πληρωθεί. Αυτός είναι ο λόγος που καταφεύγουν στον πολιτικό 
γάμο. Αυτή η απόφαση επομένως δεν πρέπει να εφαρμοστεί. 

Παυλίδης: Δεν ήταν αυτός ο λόγος, το τέλος ήταν μηδενικό, με αποτέλεσμα να έρχονται 
όλοι από τους γειτονικούς νομούς να παντρευτούν στη Βέροια, με αποτέλεσμα να απασχολείται 
το προσωπικό και να έχει πολύ κόσμο στο Δημαρχείο, ίσως επειδή και το κτίριο ήταν πολύ 
όμορφο. 

Δήμαρχος: Έχει δίκιο σε αυτό ο κ.Παυλίδης, αλλά θα ήθελα να προσθέσω και το εξής: 
Πολιτικοί γάμοι με θεσπισμένα τέλη γίνονται σχεδόν σε όλη την Ελλάδα. 

Η απόφαση αυτή κάθε χρόνο στέλνεται στον Ελεγκτή νομιμότητας, άρα δεν τίθεται θέμα 
μη νόμιμης απόφασης. 

Θα διαφωνήσω μαζί σας γιατί εγώ εκτελώ τους πολιτικούς γάμους και θα σας πω ότι οι 
μισοί γάμοι γίνονται από ζευγάρια που δεν είναι δημότες μας, που πιθανόν για λόγους ανωνυμίας 
να μην επιθυμούν να παντρευτούν στα μέρη τους.  

Επομένως κ.Μελιόπουλε δεν έχουμε να κάνουμε με άτομα που σώνει και καλά δεν έχουν 
να πληρώσουν, οι μισοί είναι από άλλα μέρη που προτιμούν να έρθουν εδώ για δικούς τους 
λόγους. 

Μαρκούλης: Εμείς ως παράταξη θα απέχουμε από την ψηφοφορία του παρόντος θέματος. 
Τους λόγους της αποχής μας τους έχουμε εξηγήσει κατά τη διάρκεια της συζήτησης 
προηγούμενου θέματος. 
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Πρόεδρος: Συμφωνείτε με την εισήγηση της Ο.Ε. για την μη αναπροσαρμογή του τέλους 
τέλεσης Πολιτικών Γάμων; 

Λευκή ψήφο έδωσε ο δημοτικός σύμβουλος Μ.Σουμελίδης 
Υπέρ της εισήγησης της Ο.Ε. ψήφισαν είκοσι πέντε (25) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Η. 

Τσιφλίδης, Β. Παπαδόπουλος, Σ.Ασλάνογλου, Κ. Ρίζος, Θ.Θεοδωρίδης, Α.Τσαχουρίδης, 
Σ.Διαμάντης, Β.Λυκοστράτης, Κ. Γρηγοριάδης, Θ. Κορωνάς, Α. Λαζαρίδης, Α.Σιδηρόπουλος, 
Α.Δέλλας, Γ.Μπατσαρά, Σ. Τζήμα, Ε.Κελεσίδης, Κ.Βασιλειάδης, Κ.Παλουκίδης, Δ.Πυρινός, 
Χ.Τσιούντας, Ν.Λαζόπουλος, Π.Παυλίδης, Γ.Μιχαηλίδης, Χ.Κελεσίδης, 
Β.Στεφανόπουλος.Αρνητική ψήφο έδωσαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Γ.Μελιόπουλος, Ι.Τσαναξίδης 

Οι δημοτικοί σύμβουλοι Α.Μαρκούλης, Κ.Τροχόπουλος, Κ.Θεοδωρίδης, Π.Μουχτάρη 
απείχαν από την ψηφοφορία του παρόντος θέματος 

Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Την υπ’ αριθ. 266/2019 απόφαση της Οικονομικής Επιτροπής. 
2.- Την υπ’ αριθ. 799/2018 απόφαση του Δ.Σ. 
3.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας 
4.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του ν.3852/2010, όπως τροποποιήθηκε από το άρθρο 72 του 
ν.4555/2018, του άρθρου 67 του ν. 3852/2010, όπως αντικαταστάθηκε από το άρθρο 74 του ν. 
4555/2018 και τροποποιήθηκε από τα άρθρα 177 και 184 του ν.4635/2019, του ν.1250/1982 και 
του Π.Δ. 391/82. 

 
Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 

 
Εγκρίνει τη μη αναπροσαρμογή του τέλους τέλεσης Πολιτικών Γάμων και να παραμείνει 

αυτό ως έχει, ήτοι: 
Α) Σε 50,00€ για κάθε γάμο, όταν κι οι δύο σύζυγοι είναι δημότες του Δ.Βέροιας και 

αιτούνται την τέλεση του πολιτικού γάμου στο Δ.Βέροιας. 
Β) Σε 100,00€ για κάθε γάμο, όταν είτε ο ένας, είτε κι οι δυο σύζυγοι δεν είναι δημότες 

Βέροιας και αιτούνται την τέλεση του πολιτικού γάμου στο Δ.Βέροιας. 
Η ισχύς της παρούσας αρχίζει από 1-1-2020. 
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Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  749 / 2019 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Αριστομένης Λαζαρίδης 

 
 

Μιχαήλ Σουμελίδης 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Η. Τσιφλίδης  Γ. Τσιλογιάννης  
Β. Παπαδόπουλος  Χ. Κεχαΐδης  
Σ. Ασλάνογλου  Ι. Σιδηρόπουλος  
Κ. Ρίζος  Α. Καραβασίλης  
Θ. Θεοδωρίδης  Ι. Καραγιάννης  
Α. Τσαχουρίδης  Η. Καραμήτσος  
Σ. Διαμάντης     
Β. Λυκοστράτης     
Κ. Γρηγοριάδης     
Θ. Κορωνάς     
Α. Σιδηρόπουλος     
Α. Δέλλας     
Γ. Μπατσαρά     
Σ. Τζήμα     
Ε. Κελεσίδης     
Κ. Βασιλειάδης     
Κ. Παλουκίδης     
Δ. Πυρινός     
Χ. Τσιούντας     
Ν. Λαζόπουλος     
Π. Παυλίδης     
Γ. Γουλτίδης     
Γ. Μιχαηλίδης     
Χ. Κελεσίδης     
Ν. Αγγέλου     
Β. Στεφανόπουλος     
Α. Μαρκούλης     
Κ. Τροχόπουλος     
Κ. Θεοδωρίδης  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  4-12-2019 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 
 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΟΡΓΙΑΖΙΔΗΣ 

Π. Μουχτάρη 
Δ. Ράλλη 
Γ. Δεμερτζίδης 
Γ. Μελιόπουλος 
Ι.  Τσαναξίδης 
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